
 

 

 

       

Αθήνα, 28 Μαρτίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τον Υπουργό Ναυτιλίας & Νησιωτικής Πολιτικής 

 

Θέμα: «Έκθετη η Κυβέρνηση απέναντι στους ναυτεργάτες. Δεν υλοποιεί 
τις δεσμεύσεις που έδωσε εδώ και 5 μήνες». 

Από τον περασμένο Ιανουάριο με κοινοβουλευτική Ερώτηση είχαμε 

κρούσει τον κώδωνα του κινδύνου στον αρμόδιο Υπουργό σχετικά με το 

γεγονός ότι  οι Έλληνες ναυτεργάτες παραμένουν απροστάτευτοι απέναντι 

στις παραβάσεις της εργατικής νομοθεσίας εκ μέρους των ναυτιλιακών 

εταιριών. 

Μετά την πρόσφατη συνάντηση που είχε κλιμάκιο του ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ με την 

Πανελλήνια Ναυτική Ομοσπονδία (ΠΝΟ) ενημερωθήκαμε ότι, από τον 

περασμένο Οκτώβριο, ο Υπουργός Ναυτιλίας & Νησιωτικής Πολιτικής είχε 

δεσμευτεί για την υλοποίηση συγκεκριμένων αιτημάτων του κλάδου. 

Συγκεκριμένα, για: 

• Άμεση υλοποίηση της τροποποίησης των όρων και προϋποθέσεων για τους 

δικαιούχους του επιδόματος ανεργίας από το Γραφείο Ευρέσεως Ναυτικής 

Εργασίας (ΓΕΝΕ) και την αύξησή του από 350 ευρώ, στο επίπεδο που 

χορηγείται το επίδομα ανεργίας στη στεριά. 

• Αύξηση των προστίμων που επιβάλλονται για την παραβίαση των ωρών 

εργασίας και ανάπαυσης των Ναυτεργατών.  

• Πιστή τήρηση και απαρέγκλιτη εφαρμογή της νομοθεσίας που διέπει τη 

ναυτεργασία τόσο για τις ώρες εργασίας και ανάπαυσης όσο και για τα διπλά 

πληρώματα και ειδικά στα Ε/Γ-Ο/Γ ταχύπλοα. 

• Συνάντηση έως 25 Νοεμβρίου για τα θέματα που διέπουν τις οργανικές 

συνθέσεις του Ν. 4150/2013 και ειδικά τα Ε/Γ-Ο/Γ που δραστηριοποιούνται 

στην Αδριατική. 

Σύμφωνα με όσα αναφέρουν οι εκπρόσωποι του κλάδου, καμία από τις 

ανωτέρω δεσμεύσεις δεν έχει υλοποιηθεί, παρά το γεγονός ότι έχουν 

παρέλθει πέντε (5) πλέον μήνες. Ακόμα και η συνάντηση που 

πραγματοποιήθηκε για το θέμα των οργανικών συνθέσεων δεν παρήγαγε 

κανένα πρακτικό αποτέλεσμα.  
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Τη ίδια ώρα, τα περιστατικά καταστρατήγησης και παραβίασης της 

ναυτεργατικής νομοθεσίας παραμένουν σε υψηλά ποσοστά, με την 

Κυβέρνηση και το αρμόδιο Υπουργείο να μη δείχνουν την αναγκαία πολιτική 

βούληση για απτές λύσεις. 

Επί Κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ θεσπίστηκαν μέτρα για την απτή προστασία των 

δικαιωμάτων των ναυτεργατών. Μέτρα όπως, τα υψηλά πρόστιμα σε 

περίπτωση αδήλωτης και ανασφάλιστης ναυτικής εργασίας ή παραβίασης 

των ορίων ανάπαυσης των ναυτικών και την απαγόρευση απόπλου σε 

περίπτωση οφειλών προς το πλήρωμα (ν. 4504/2017). 

Η Κυβέρνηση της ΝΔ, με τον Ν.4714/20, ελαχιστοποίησε τις οργανικές θέσεις 

εργασίας για τους Έλληνες ναυτικούς στην ποντοπόρο ναυτιλία, κατάργησε 

τις Συλλογικές Συμβάσεις Εργασίας και παρενέβη στη λειτουργία των 

ναυτεργατικών σωματείων. 

Με τον Ν.4770/21 μείωσε προκλητικά τα πρόστιμα στους εφοπλιστές για 

παραβάσεις της εργατικής νομοθεσίας σχετικά με τις ώρες εργασίας και 

ξεκούρασης των ναυτικών. 

Σε αντίθεση με τις πολιτικές ενίσχυσης του ναυτικού επαγγέλματος που είχε 

πετύχει η κυβέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, η ΝΔ επέλεξε να συμπιέσει τα δικαιώματα 

των Ελλήνων ναυτικών και να αφήσει «ανοιχτή την πόρτα» για σωρεία 

παραβάσεων προστατευτικών διατάξεων από τις εταιρείες ναυτιλίας.   

Κατόπιν των ανωτέρω, 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Προτίθεται να παρέμβει για τροποποίηση των όρων και 

προϋποθέσεων για τους δικαιούχους του επιδόματος ανεργίας 

από το Γραφείο Ευρέσεως Ναυτικής Εργασίας (ΓΕΝΕ) και την 

αύξησή του από 350 ευρώ, στο επίπεδο που χορηγείται το 

επίδομα ανεργίας στη στεριά; 

2. Προτίθεται να υλοποιήσει τη δέσμευση της κυβέρνησης για 

αύξηση των προστίμων που επιβάλλονται για την παραβίαση 

των ωρών εργασίας και ανάπαυσης των Ναυτεργατών; 

3. Πώς προτίθεται να παρέμβει προκείμενου να ελέγξει 

αποτελεσματικά την πιστή τήρηση και απαρέγκλιτη εφαρμογή της 

νομοθεσίας που διέπει την ναυτεργασία τόσο για τις ώρες 

εργασίας και ανάπαυσης όσο και για τα διπλά πληρώματα και 

ειδικά στα Ε/Γ-Ο/Γ ταχύπλοα; 

4. Έχει προβεί στις απαραίτητες ενέργειες και αν ναι ποιες είναι 

αυτές για το θέμα των οργανικών συνθέσεων του Ν. 4150/2013 και 

ειδικά για τα Ε/Γ-Ο/Γ που δραστηριοποιούνται στην Αδριατική; 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

 



 

 

Καλαματιανός Διονύσης 

 

Βέττα Καλλιόπη 

 

Γαβρήλος Γιώργος 

 

Γιαννούλης Χρήστος 

 

Δούρου Ειρήνη 

 

Κασιμάτη Νίνα 

 

Μπάρκας Κώστας 

 

Παναγιωτόπουλος Ανδρέας 

 

Παπαηλιού Γιώργος 

 

Ψυχογιός Γεώργιος 




